
Protokół Nr XLIX/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 12 września  2022 r. 

 

XLIX Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w 

Tykocinie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

W obradach udział wzięli  radni, sołtysi oraz pracownicy obligowani z urzędu według list załączonych 

do protokołu. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję radnych, gości oraz 

pracowników Urzędu. Stwierdziła, że ilość radnych obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 10.00. Stan radnych wynosił 15 na sali 

obecnych było 12.  

Do punktu 2 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany zmieniony 

porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 12 

radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

 na lata 2022-2034.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

 Białostockiemu na dofinansowanie zadania pn. Opracowanie dokumentacji projektowej na 

 "Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1377B na odcinku Tykocin – Kiermusy – Nieciece - 

 Łopuchowo – Etap II (Nieciece – Łopuchowo) (Gm. Tykocin)". 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

 obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym  powierzono stanowisko kierownicze 

 oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

 pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

 zawodowych,  obowiązujących w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Tykocin. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt  dziecka, 

 maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od ponoszenia 

 tych opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez Gminę Tykocin. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody z 13 drzew 

 wchodzących w skład pomnika przyrody Nr 1151, zwanego Aleja drzew - Stelmachowo. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie kolejnej umowy najmu 

 nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tykocin na okres poniżej  3 lat z dotychczasowym 

 najemcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

 najmu. 



11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu  gminnego lokalu 

 mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem  w prawie własności gruntu, 

 stanowiących własność Gminy Tykocin. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały utworzenia  Związku Powiatowo-Gminnego. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w  skład 

 mieszkaniowego zasobu Gminy Tykocin. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022. 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na prowadzenie 

 Rodzinnego Domu Pomocy na terenie Gminy Tykocin. 

16.  Informacja Burmistrza dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

17.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dotycząca analizy oświadczeń  majątkowych. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje.   

20. Zakończenie sesji. 

   

Do punktu 3 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie protokołu z 

XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej 

głosowało 12 radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 4 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czwartego, a następnie 

zwróciła się do Pana  Burmistrza Mariusz Dudzińskiego o omówienie zmian. 

 Pan Burmistrz powiedział, że zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 4.372.632 zł i 

zmniejsza o 4.582.284 zł, w tym: 

- zmienia się paragraf planu dochodów w zakresie środków z Funduszu „Polski Ład” w związku ze zmianą 

rozporządzenia w sprawie klasyfikacji budżetowej – 4.142.821 zł, jednocześnie zmniejsza  się dochody o 3.000 

zł, zostaną one zwiększone w 2023 roku, 

- zmniejsza się dochody majątkowe związane z realizacją projektu z Interreg "Transgraniczne szlaki 

poszukiwania dziedzictwa" – 285.605 zł do kwoty otrzymanego dofinansowania, dofinansowanie wpłynęło w 

wysokości 1.865.015,67 zł i stanowi 85 % wydatków kwalifikowalnych poniesionych na budowę ścieżki, 

- zwiększa się o 70.000 zł dochody z tytułu najmu nieruchomości gminnych, w tym kwota ok. 40.000 zł brutto 

pochodzi z wynajmu stoisk handlowych, 

- zwiększa się o 25.000 zł plan dochodów z tytułu dotacji majątkowej w związku z podpisaniem umowy z 

Województwem Podlaskim na zakup wyposażenia na potrzeby ochotniczych straży pożarnych, 

- zwiększa się o 1.000 zł plan dochodów z tytułu odsetek od podatków opłacanych po terminie, 

- zwiększa się o 5.000 zł plan dochodów z tytułu opłaty adiacenckiej, uzyskano ponadlanowe dochody,  

- zwiększa się o 37.390 zł dochody z tytułu subwencji oświatowej przeznaczonej na zatrudnienie w szkołach 

od 1 września nauczycieli pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów lub terapeutów 

pedagogicznych, 

- zwiększa się plan dochodów z tytułu opłat wnoszonych przez rodziców za pobyt dzieci w żłobku o kwotę 

11.200 zł, 



- zwiększa się o 200 zł wpływy z odsetek od nieterminowo opłacanej opłaty za odbiór odpadów, 

- zmniejsza się o 62.680 zł planowane wpływy z tytułu dotacji z NFOŚiGW na odbiór folii rolniczej, niższa 

kwota wynika z niższych kosztów realizacji zadania, fundusz w całości refunduje kwotę netto wydaną na ten 

cel,  

- zmniejsza się o 38.178 zł planowane dochody związane z realizacją projektu pn. Budowa targowiska „Mój 

Rynek” w Tykocinie wraz z parkingiem i niezbędną infrastrukturą, 

- zwiększa się o 80.000 zł planowane wydatki związane z utrzymaniem dróg gminnych, w tym na remonty 

dróg żwirowych – 60.000 zł oraz na wycinkę krzaków i koszenie poboczy – 20.000 zł, 

- zwiększa się o 10.000 zł wydatki na zakup energii na potrzeby lokali komunalnych użytkowych, 

- zwiększa się o kwotę 50.000 zł plan wydatków na płace nauczycieli w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 

Tykocinie, 

- zmniejsza się o 1.020.000 zł wydatki związane z realizacja inwestycji pn. Budowa targowiska „Mój Rynek” 

w Tykocinie wraz z parkingiem i niezbędną infrastrukturą, 

- zwiększa się o 90.000 zł plan dotacji podmiotowej dla Portu Kultury Tykocin, z analizy poniesionych 

wydatków wynika, że planowana pierwotnie kwota 600.000 zł będzie niewystarczająca, wyższa kwota wynika 

z wyższych kosztów utrzymania, zakupu usług oraz realizacją zadań ponadplanowych, 

- zwiększa się o 40.000 zł plan wydatków majątkowych na Przebudowę oraz dostawę i montaż sprzętu 

nawadniającego na stadionie miejskim w Tykocinie. 

W wyniku zmian w budżecie zmniejszył się deficyt budżetu o kwotę 438.355 zł do kwoty 1.296.093 zł. W 

związku z tym w 2022 roku nie zostanie zwiększone zadłużenie z tytułu kredytów, planowano nowy kredyt 

w wysokości 700.000 zł. Zadłużenie na koniec roku z wyniesie 10.330.000 zł, co stanowi 25,58 % 

planowanych dochodów na 2022 rok. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/372/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 5 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piątego. Dodała, że w 

związku ze zmianami w budżecie dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który powiedział, że dokonano zmian w zakresie: 

-Budowy targowiska –  wyjaśnił, że na chwilę obecną to zadanie nie będzie realizowane; 

- Opracowanie dokumentacji projektowej na „Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1377 B na 

odcinku Tykocin-Kiermusy-Nieciece-Łopuchowo- Etap II. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/373/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tykocin na lata 2022-2034 , głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

 



Do punktu 6 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu szóstego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Rada Miejska w Tykocinie w kwietniu br. podjęła  uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

na realizację zadania pn. Opracowanie dokumentacji projektowej na "Przebudowę z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1377B na odcinku Tykocin – Kiermusy – Nieciece - Łopuchowo – Etap II" w kwocie 66.481,50 

zł. Kwota ta stanowi 50% kosztów realizacji zadania. Planowana kwota miała być przekazana w 2022 roku.  

Powiatowy Zarząd Dróg w Białymstoku zwrócił się do Burmistrza Tykocina z wnioskiem o podział kwoty 

dofinansowania na lata 2022 i 2023. W postępowaniu przetargowym została wybrana najkorzystniejsza oferta 

z terminem realizacji 8 miesięcy od dnia podpisania umowy, w związku z tym nie ma możliwości zakończenia 

opracowywania dokumentacji w 2022 roku.  

Dotacja została zaplanowana w budżecie gminy na 2022 rok w wysokości 16.605 zł i Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na rok 2023 w kwocie 49.876,50 zł.” 

 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/374/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r., w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie zadania pn. Opracowanie dokumentacji projektowej na 

"Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1377B na odcinku Tykocin – Kiermusy – Nieciece - 

Łopuchowo – Etap II, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 7 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a następnie celem 

przypomnienia odczytała uzasadnienie do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Art. 2 pkt 1 ustawy z dnia 12 maja 2022r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych 

innych ustaw wprowadził nowe brzmienie art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. b w ustawie z dnia 26 stycznia 1982r. – Karta 

Nauczyciela. Zgodnie z nowym brzmieniem tego artykułu organ prowadzący szkołę lub placówkę określa 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych z tym, że wymiar ten nie może przekraczać 

22 godzin. W stosunku do dotychczas obowiązującego brzmienia tego artykułu dodano wyrazy „pedagogów 

specjalnych”. Przepis ten wchodzi w życie z dniem 1 września 2022r. 

W związku z tym przedłożony projekt uchwały Rady Miejskiej w Tykocinie w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych uwzględnia powyższą zmianę i określa 

również tygodniowy obowiązkowy wymiar zajęć dla nauczycieli pedagogów specjalnych, zatrudnionych w 

pełnym wymiarze zajęć. Dla pedagogów specjalnych proponuje się określenie tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć w wymiarze 20 godzin tygodniowo. 

Uchwała wejdzie w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego , z mocą od dnia 01 września 2022r. tj. z mocą od dnia wprowadzenia obowiązku zatrudnienia  

pedagoga specjalnego. Artykuł 5 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych 

innych aktów prawnych przewiduje możliwość nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy 

obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego państwa prawa nie stoją temu na przeszkodzie”. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/375/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r., w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 



obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz 

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, 

obowiązujących w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Tykocin,  głosowało 12 

radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: ile godzin ma zwykły nauczyciel? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że nauczyciele mają 18, 20 lub najwięcej 22 godzin 

tygodniowo. Ilości tych godzin nie może przekroczyć. 

Do punktu 8 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały: 

 „Ustalenie wysokości opłaty za pobyt dziecka, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz 

określenia warunków zwolnienia od ponoszenia tych opłat w Żłobku Samorządowym przez Gminę Tykocin 

zostało podjęte uchwałą Rady Miejskiej w Tykocinie nr XLVIII z dnia 22 lipca 2022 r. Jednakże w ostatnim 

czasie zostały złożone wnioski dotyczące przyjęcia do Żłobka Samorządowego w Tykocinie dzieci 

niezamieszkałych na terenie Gminy Tykocin. Przedstawiony projekt uchwały zawiera korzystne rozwiązanie 

dla rodziców dzieci zamieszkałych na terenie sąsiednich Gmin, poprzez możliwość skorzystania z opieki 

zapewnianej ich dzieciom przez Żłobek w Tykocinie”. 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który dodał, że rada podjęła decyzję, że 50% kosztów 

za pobyt dziecka w Żłobku będzie dofinansowane  rodzicom z budżetu gminy. Dodał również, że do żłobka w 

Tykocinie mogą oddawać również dzieci rodzice mieszkający w innych gminach, ale ponoszą wtedy całkowity 

koszt, ponieważ dofinasowanie jest tylko dla dzieci z naszej gminy. Gmina z której pochodzi dane dziecko 

może podpisać porozumienie z naszą gminą i też finansować tę lub inną kwotę.  Wyjaśnił, że całkowity koszt 

jaki poniosą rodzice z wyżywieniem przy dofinansowaniu 50 % to ok.  1000 zł. 

 Pytanie z sali: ile dzieciaków jest w Żłobku? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że  na dzień dzisiejszy jest 31, przygotowani jesteśmy na 

40 dzieci. 

  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/376/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka, 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od ponoszenia tych 

opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez Gminę Tykocin, głosowało 12 radnych, Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 9 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziewiątego. Dodała, że 

temat omawiany był na komisja, po czym przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały. 

 „Ze względu na coraz częstsze tzw. anomalie pogodowe i ich tragiczne skutki drzewa rosnące w 

sąsiedztwie miejscowości Stelmachowo (13 drzew ze 144 wchodzących w skład pomnika przyrody Nr 1151 

zwanego Aleja drzew - Stelmachowo) stanowią zagrożenie dla życia, zdrowia oraz mienia mieszkańców, jak 

i rolników uprawiających pobliskie pola. Na drzewach zauważalny jest zły stan sanitarny, duży posusz, 

uschnięte korony, widoczne osłabienie drzewostanu i pogarszająca się kondycja drzew. Drzewa nie posiadają 

stabilnego systemu korzeniowego, korony drzew charakteryzują się silnym rozgałęzieniem. Podczas oględzin 

drzew potwierdzono, że stanowią one realne zagrożenie dla bezpieczeństwa powszechnego. 



Po dokonaniu szczegółowej analizy należy stwierdzić, iż na etapie wstępnym wymagane jest zdjęcie ochrony 

z w/w drzew. Ze względu na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego poprzez wycinkę 13 

drzew, które z powodu złego stanu utraciły walory przyrodnicze, zniesienie formy ochrony przyrody z 

przedmiotowych gatunków jest w pełni uzasadnione”. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/377/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody z 13 drzew 

wchodzących w skład pomnika przyrody Nr 1151, zwanego Aleja drzew - Stelmachowo , głosowało 12 

radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 10 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziesiątego. Dodała, że 

chodzi o firmę Orange, która wynajmuje lokal w budynku OSP w Tykocinie i przeszła do odczytania 

uzasadnienia do niniejszej uchwały. 

 „Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 9 lit. a) ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym dla 

zawarcia kolejnej umowy najmu po umowie zawartej  na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta 

sama nieruchomość, wymagana jest zgoda wyrażona w uchwale rady miejskiej. Jednocześnie w przypadku 

zgody na zawarcie kolejnej umowy na czas oznaczony dłuższy iż 3 lata lub na czas nieoznaczony, rada miejska 

może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia takiej umowy, zgodnie z art. 37 

ust 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami. W tym stanie rzeczy podjęcie uchwały 

przedłożonej w niniejszym projekcie jest zasadne. Niniejsza Uchwała nie powoduje skutków finansowych dla 

budżetu miasta gminy, związanych z wydatkami po stronie Gminy Tykocin. 

Podjęcie przedmiotowej uchwały z obowiązującą mocą wsteczną pozwoli na utrzymanie ciągłości umowy 

najmu lokalu użytkowego. 

W związku z tym, że proponowana uchwała wyczerpuje przesłanki zawarte w cytowanej powyżej ustawie i 

nie wprowadza niekorzystnych skutków dla obu stron, podjęcie jej z obowiązującą mocą wsteczną jest w pełni 

uzasadnione”. 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który powiedział, że przy następnej umowie będą 

prowadzone rozmowy na temat zmiany stawek wynajmu. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/378/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie kolejnej umowy najmu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tykocin na okres poniżej 3 lat z dotychczasowym najemcą 

oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 11 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu jedenastego, po czym głos 

oddała Panu Burmistrzowi, który powiedział, że wpłynął wniosek do Urzędu  o wykup  lokalu mieszkalnego, 

który mieści się przy ul. Złotej. Dodał, że zwrócił się do rady o pozytywne rozpatrzenie wniosku, ponieważ  

budynki, w których jest tylko jedno mieszkanie gminy są dla gminy niewygodnymi  lokalami, ponieważ trzeba 

je remontować. Zapewnił, że będzie zrobiona wycena przez rzeczoznawcę i na podstawie tej wyceny 

wnioskodawca będzie miał możliwość wykupienia tego mieszkania. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska dodała, że wniosek został pozytywnie 

rozpatrzonym przez komisję. 



  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/379/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu gminnego lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem w prawie własności gruntu, 

stanowiących własność Gminy Tykocin , głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 12 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu  dwunastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Wykonywanie zadań publicznych może być  realizowane w drodze utworzenia związku powiatowo-

gminnego. Formuła związku powiatowo-gminnego daje większe możliwości realizacji zadań publicznych oraz 

pozyskiwania środków zewnętrznych na ich  realizację. Utworzenie przez powiat i gminę związku w celu 

wspólnego wykonywania zadań publicznych wymaga podjęcia stosownych uchwał. Prawa i obowiązki 

powiatu  i gminy tworzących związek związane  z wykonywaniem zadań przekazanych Związkowi, 

przechodzą na Związek z dniem ogłoszenia statutu Związku. Po zarejestrowaniu w rejestrze prowadzonym 

przez ministra właściwego do spraw administracji publicznej oraz z dniem ogłoszenia statutu, Związek będzie 

posiadał osobowość prawną i wykonywał zadania publiczne we własnym imieniu i na własną 

odpowiedzialność. Zasady funkcjonowania Związku określone zostaną w Statucie Związku. W związku z 

powyższym podjęcie uchwały jest konieczne i w pełni uzasadnione”. 

 Pytanie zadał Radny Emil Wesołowski: po co jest nam potrzebny związek? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że wnioski o dofinasowanie może składać gmina, powiat 

i związek. Dlaczego warto byłoby to zrobić? Ponieważ mamy dużo dróg powiatowych. Gmina sama ich nie 

wykona. Wyjaśnił, że na drogi w Polskim Ładzie można dostać 95% dofinansowania. Na to zadanie zarówno 

powiat jak i gmina ma określoną pulę środków z której nie jest w stanie wykonać samodzielnie całej inwestycji. 

Wyjaśnił, że w momencie kiedy złożymy wniosek jako związek powiatowo- gminny to tak samo 95% 

dofinasowania na daną drogę możemy uzyskać. Wówczas 5% które  musiała by dołożyć gmina lub powiat 

dzieli się i wówczas gmina dodaje  2,5%  i powiat  dodaje  2,5%. Jeśli złożymy  wniosek jako gmina  i 

otrzymamy 95% dofinasowania na daną drogę powiatową wówczas musimy dołożyć 5%, a jeśli będzie to 

złożone z powiatem wówczas gmina dołoży tylko 2,5%. Kończąc swoją wypowiedź Pan Burmistrz wyraził 

nadzieję, ze być może to narzędzie pomoże nam wykonać jeszcze więcej inwestycji.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/380/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie utworzenia  Związku Powiatowo-Gminnego, głosowało 

12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

O godz. 11.10 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata kamińska zarządziła 15 –minutową przerwę. 

O godz. 11.25 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska wznowiła obrady. 

Do punktu 13 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu trzynastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało następująco: 

„Na podstawie art. 21 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego , Rada Gminy uchwala zasady wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, w tym zasady i kryteria wynajmowania lokali, 

których najem jest związany ze stosunkiem pracy, jeżeli w mieszkaniowym zasobie gminy wydzielono lokale 

przeznaczone na ten cel. Wobec powyższego podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne”. 



Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/381/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Tykocin, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 14 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czternastego. Głos w tej 

sprawie zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który  powiedział, że z dochodów budżetowych w kwocie 

1.600.000 zł– dofinansowanie z projektu Interreg, zostanie spłacony kredyt zaciągnięty w 2021 roku na 

prefinansowanie wydatków na realizację inwestycji pn. Budowa ścieżki dydaktycznej nad rzeką Narew w 

Tykocinie. Ponad to dodał, że zmiany w budżecie dotyczą wprowadzenia dodatku węglowego. Zwiększone 

dochody pochodzą z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i są przeznaczone na wypłatę dodatku węglowego 

oraz pokrycie kosztów obsługi zadania, zgodnie z ustawą z dnia 5 sierpnia 2022 roku o dodatku węglowym.  

Dodał, że ogólnie wydatki w tym  też inwestycyjne to kwota 43 509 595,00 zł. Na inwestycje średnio co roku 

wydawaliśmy ok. 10 000 000 zł. 

 Pytanie zadał sołtys wsi Dobki: kiedy u nas będzie ta droga zrobiona i te światła? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że dostaliśmy dofinansowanie na 4 drogi: 2 drogi w 

Siekierkach, 1 droga w Popowlanach i 1 droga w Rzędzianach.  W następnym etapie do złożenia są kolejne 2  

drogi; Lipniki i Dobki lub Janin. W której kolejności Dobki będą, odpowiedział, że nie wie. W kwestii 

oświetlenia Pan Burmistrz wyraził nadzieję, że będzie wykonane jeszcze w tym roku. W kwestii dróg musimy 

ogłosić przetarg.  

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/382/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022, głosowało 

12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 15 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu, po czym przeszła do 

odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Na terenie Gminy Tykocin funkcjonuje dom pomocy społecznej dla kobiet przewlekle psychicznie 

chorych. Brak miejsc w tego typu placówkach pokazuje jak bardzo  są one potrzebne.  W związku z tym 

wychodząc naprzeciw potrzebom mieszkańcom oraz  patrząc na ciągle rosnące zapotrzebowanie  społeczne 

na całodobowe usługi opiekuńcze i bytowe dla osób, które z powodu wieku lub niepełnosprawności nie są w 

stanie samodzielnie funkcjonować powstała inicjatywa powołania Rodzinnego Domu  Pomocy na terenie 

gminy Tykocin.  

Oferent nie wymaga żadnego wsparcia w postaci datacji na uruchomienie czy dostosowanie inwestycji  do 

obowiązujących przepisów, ponieważ spełnia wszelkie warunki do prowadzenia tego rodzaju zadania. Jednak 

aby placówka mogła zacząć działać, koniczne jest podpisanie umowy z gminą w tym zakresie. 

Wobec powyższego podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne”. 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej dodała, że chodzi o  prywatny dom pomocy w miejscowości 

Rzędziany.  

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: czy to jest dom dla osób starszych czy psychicznie 

chorych? 

 Odpowiedzi udzieliła Przewodnicząca Rady Renata Kamińska mówiąc, że dla osób starszych. 



 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLIX/383/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 12 września 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na prowadzenie 

Rodzinnego Domu  Pomocy terenie Gminy Tykocin, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta 

większością głosów: 11 osób- za, 1 osoba – wstrzymała się. 

Do punktu 16 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska w imieniu Burmistrza przedstawiła Radnym 

informację Burmistrza dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez kierowników za rok 2021. 

Do punktu 17 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zapoznała Radnych z informacją  

Przewodniczącego Rady Miejskiej dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych za 

rok 2021. Ponadto odczytała analizę oświadczeń majątkowych przeprowadzoną przez Naczelnika Drugiego 

Urzędu Skarbowego w Białymstoku  oraz Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku dotyczącą 

oświadczeń majątkowych Burmistrza Tykocina i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tykocinie. 

Do punktu 18 porządku obrad 

Brak interpelacji i zapytań radnych. 

Do punktu 19 porządku obrad 

1. Sołtys wsi Łaziuki zwrócił się z prośbą o pomalowanie/ odświeżenie z zewnątrz budynku świetlicy w 

ich miejscowości. Dodał, że koszt farby to 3 000,00 zł za co zapłaci wieś, a czyszczenie, malowanie 

będzie kosztowało 11 000,00 zł. Prośba o wykonanie tych prac jeszcze w tym roku. 

2. Sołtys wsi Piaski zwrócił się z prośbą o ustawienie świateł/ latarni w tej miejscowości, ponieważ 

wyłączają się dopiero ok. godz.24.40 w nocy. Zasugerowała, że w zupełności wystarczy jak latarnie 

będą świeciły się do godz.21.00. 

3. Taki sam wniosek zgłosiła Sołtys wsi Dobki. Dodała, że lampy w ich miejscowości świecą od  

godz.19.30 do 5.00 rano następnego dnia.  

Do punktu 20 porządku obrad 

 Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie podziękowała wszystkim 

za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła obrady o godz. 11.45, dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono.  

          

         Przewodnicząca Rady Miejskiej  

              w Tykocinie 

                      Renata Kamińska 

         

 

 

Protokołowała: Anna Nartowicz 


